中华实验和临床感染病杂志(电子版)

CHINESE JOURNAL OF EXPERIMENTAL AND CLINICAL INFECTIOUS DISEASES (Electronic Edition)

双月刊 2007年1月创刊 第10卷 第6期 2016年12月15日出版

主 管中华人民共和国国家卫生
和计划生育委员会

主 办 中华医学会 100710,北京东四西大街42号

出 版 中华医学电子音像出版社有限责任公司 100710,北京东四西大街42号 电话: (010)85158230

出版社社长 史红

承 办 北京亚太肝病诊疗技术联盟

编 辑
中华实验和临床感染病杂志(电子版) 编辑委员会 100015,北京市朝阳区京顺东街8号

100015, 北京市朝阳区京顺东街8⁵ 电话: (010)84322058 传真: (010)84322059 Email: editordt@163.com 网址: www.j-ditan.com

总编辑 成军

编辑部主任 温少芳

广告经营许可证 京东工商广字第0233号

发行 北京报刊发行局

订 购 全国各地邮政局 邮发代号80-729

『 购 中华实验和临床感染病杂志 (电子版)编辑部 100015,北京市朝阳区京顺东街8号 电话。(010)84322058

光盘定价 每期28元,全年168元

传真: (010)84322059

中国标准连续出版物号 ISSN 1674-1358 CN 11-9284/R

2016年版权归中华医学会所有

未经授权,不得转载、摘编本刊文章,不得 使用本刊的版权设计

除非特别声明,本刊刊出的所有文章不代表中华医学会和本刊编委会的观点

目 次

综 述

利奈唑胺治疗广泛耐药结核研究进展 丙型肝炎病毒细胞研究模型的建立及进展王琦 谢雯 654 肠黏膜屏障功能障碍在重症急性胰腺炎中的研究进展 陈辉 兰涛 659 临床论著 2013至2015年度某院手足口病患儿的病原学分析 抗-HIV 阴性神经梅毒患者的临床特点与实验室检测分析 血浆置换联合持续性血浆滤过吸附术对 HBV 相关 运用 ROC 曲线对 γ-干扰素释放试验、抗-结核分枝杆菌 及其组合在涂阴肺结核诊断中的效能分析 新生儿病原菌实时监测及反馈平台的研发及应用 深圳市 122 例获得性免疫缺陷综合征患者的血液学特点张文萍 张仲明 张秋萍等 690

住院患者肺炎克雷伯菌血流感染的临床特点与耐药分析	3
降钙素原和超敏 C- 反应蛋白检测在小儿支气管肺炎中的应用	3
体质指数对老年严重脓毒症患者预后和生存率的影响	3
综合医院医务人员结核分枝杆菌感染调查及风险分析	2
某院多重耐药菌菌群分布及耐药性分析	í
10% 聚维酮碘乳膏治疗皮肤感染性创面的疗效	
康复期脊髓损伤患者医院感染的致病菌及其耐药性	;
百色市无偿献血者 HIV 感染现状调查 陆杰灵 729)

短篇论著

解脲脲原体感染与官颈上皮内瘤变的相关性 陈爱平 733 某院 2014 年度嗜麦芽窄食假单胞菌的耐药性分析及分布 赵书平 姜梅杰 谭斌 736 重症哮喘患者口腔真菌感染危险因素及护理经验 黄晨 739 综合护理干预在细菌性阴道感染者中的应用 彭凌 743 青蒿琥酯联合血液净化治疗凶险型恶性疟二例并文献复习 许晓兰 邵俊 林华等 746

经验交流

布鲁菌病临床误诊个例复习及预防温祺 郝润来 唐中权 749

视频

本期执行总编 成军

本期责任编辑 孙荣华 本期责任排版 温少芳

CHINESE JOURNAL OF EXPERIMENTAL AND CLINICAL INFECTIOUS DISEASES (Electronic Edition)

Bimonthly Established in January 2007 Volume 10, Number 6 December 15, 2016

Responsible Institution

National Health and Family Planning Commission of the People's Republic of China

Sponsor

Chinese Medical Association 42 Dongsi Xidajie, Beijing 100710, China

Publishing Chinese Medical Multimedia Press Co., Ltd 42 Dongsi Xidajie, Beijing 100710, China Tel:0086-10-85158230

President of Chinese Medical Multimedia Press Co., Ltd.

Shi Hong (史红)

Executed by

Asia-Pacific Alliance of Liver Diseases, Beijing

Editing

Editorial Board of Chinese Journal of **Experimental and Clinical Infectious** Diseases (Electronic Edition) No.8 Jingshun East Street, Chaoyang District, Beijing 100015, China Tel:0086-10-84322058 Fax:0086-10-84322059 Email:editordt@163.com Http://www.j-ditan.com

Editor-in-Chief

Cheng Jun (成军)

Managing Director

Wen Shaofang (温少芳)

Mail-Order

Editorial Board of Chinese Journal of Experimental and Clinical Infectious Diseases (Electronic Edition) No.8 Jingshun East Street, Chaoyang District, Beijing 100015, China Tel:0086-10-84322058 Fax:0086-10-84322059

CSSN

ISSN 1674-1358 CN 11-9284/R

Copyright ©2016 by the **Chinese Medical Association**

No content published by the journals of Chinese Medical Association may be reproduced or abridged without authorization. Please do not use or copy the layout and design of the journals without permission.

All articles published represent the opinions of the authors, and do not reflect the official policy of the Chinese Medical Association or the Editorial Board, unless this is clearly specified.

CONTENTS IN BRIEF

Pro	gress of linezolid in the treatment of extensively drug-resistant
t	uberculosis 649
2	Zhang Lifan, Bian Sainan, Liu Xiaoqing, et al
Esta	ablishment and progress of cell culture
S	study model of hepatitis C virus654
1	Wang Qi, Xie Wen
Pro	gress of intestinal <mark>muc</mark> osal barrier dysfunction in severe
a	icute pancreatitis659
(<mark>Chen</mark> Hui, Lan Tao
inic	<mark>cal Rese</mark> ar <mark>ch Articl</mark> es
Etic	ology <mark>analysis of patien</mark> ts with hand, foot and mouth disease
f	From 2013 to 2015 in a hospital663
1	Liu Ting, Lu Hongping, Pang Lin, et al
Lab	oratory indexes detection and clinical characteristic of 20
1	neurosyphiliscases with anti-HIV negative669
(Cheng Yong, Cao Jingrong, Wang Peichang
Effe	ects of plasma exchange combined with double plasma molecule
8	absorption system in treatment for patients with HBV
ı	related acute on chronic live failure
2	Xian Yongchao, Cheng Shuquan, Yang Jingyi, et al
Effi	ciency of interferon-gamma release assay, anti-Mycobacterium
t	uberculosis and the combination in the diagnosis of tuberculosis680
5	Shen Xinghua, Zhang Xiaolong, Tang Peijun, et al
Dev	elopment and application of real-time monitoring and feedback platform
f	or the detection of pathogenic bacteria in newborns685
Ī	Nu Juntian, Qiu Huixian, Zheng Liping, et al
Her	natological changes in 122 patients with acquired immunedeficiency
S	syndrome in Shenzhen690
2	Zhang Wenping, Zhang Zhongming, Zhang Qiuping, et al
Clir	nical characteristics and antimicrobial resistance of bloodstream
i	nfections caused by Klebsiella pneumoniae
	in hospitalized patients698
Dua	n Yuanyuan. Cao Jingrong. Min Rong. et al

Application of procalcitonin and hsCRP detection in children with bronchial pneumonia	703
Yu Dongyang, Li Zhen, Yu Hui, et al	
Influence of body mass index on the prognosis and survival status of elderly patients with severe sepsis	708
Liu Lili, Jia Yan, Li Juan	
Investigation and analysis on risk factors of Mycobacterium tuberculosis infection among	
the medical staff in general hospital	712
Jiang Jun, Zhang Wei	
Distribution and drug resistance of multi-drug resistant bacteria in a hospital	716
Guo Weihong, Song Hongxian, Wang Juan, et al	
Clinical effect of 10% povidone-iodine cream in treatment of infected skin wounds	721
Du Junfeng, He Ping, Luo Huizhou	
Pathogenic bacteria and drug resistance of nosocomial infection in patients with spinal cord injury	
in rehabilitation stage	725
Li Yukui, Tian Yuhong, Cheng Li, et al	
Current situation of unpaid blood donors with HIV infection in Baise City	729
Lu Jieling	
Short Research Articles	
Correlation of ureaplasma urealyticum infection and cervical intraepithelial neoplasm	733
Chen Aiping	
Drug resistance and clinical distribution of Stenotrophomonas maltophilia in a hospital in 2014	736
Zhao Shuping, Jiang Meijie, Tan Bin	
Risk factors and nursing experience of oral cavity fungal infection in patients with severe asthma	739
Huang Chen	
Application of integrated care intervention in bacterial vaginosis	743
Peng Ling	
Artesunate combined with blood purification therapy for two cases of severe falciparum malaria	746
Xu Xiaolan, Shao Jun, Lin Hua, et al	
Experience exchange Article	
Literature review and prevention countermeasures for Brucellosis misdiagnosis	749
Wen Qi, Hao Runlai, Tang Zhongquan	